
ZÁPIS Č. 3/2023 

z veřejného zasedání zastupitelstva obce Skalice 
konaného v úterý 14. února 2023 od 18:00 hodin 

v objektu č.p. 132 ve Skalici (areál býv. Havlíkova statku) 
 

Přítomní zastupitelé: 7 (viz prezenční listina) 
Přítomní občané: (viz prezenční listina) 
 

Program: 

1) Zahájení. 

2) Jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu. 

3) Kontrola zápisu č. 2/2022, vč. souhrnu usnesení.  

4) Rozpočtová opatření. 

5) Informace o plnění rozpočtu. 

6) Projednání a schválení inventarizace majetku k 31. 12. 2022. 

7) Žádost o pronájem obecního pozemku p.p.č. 504/5 v k.ú. Skalice u Smiřic. 

8) Volba zástupce pro jednání s Mikroregionem Černilovsko na období 2023-2026. 

9) Záměr bezúplatného převodu p.p.č. 104/2 k.ú. Číbuz mezi Českou republikou a obcí 

Skalice. 

10) Žádost o změnu využití p.p.č. 669 v k.ú. Skalice u Smiřic. 

11) Informace o výsledku Tříkrálové sbírky 2023 v obci Skalice. 

12) Účast obce v kampani „Vlajka pro Tibet“. 

13) Žádost organizace Senioři České republiky, z.s. o poskytnutí finančního příspěvku 

na činnost dle č.j. 100/2023/S 

14) Diskuse 

a) seznámení zastupitelů s Protokolem o kontrole veřejného zdraví v MŠ 

Číbuz; 

b) informace o uzavírce silnice III/29913 (Lochenice - průtah); 

c) různé. 

15) Závěr.  



Průběh jednání:  

1) Zahájení 

Starosta obce, pan Milan Karpíšek, zahájil veřejné zasedání zastupitelstva v 18:00.  
Je přítomno 7 zastupitelů. Zastupitelstvo je usnášeníschopné. Dále starosta seznámil 
přítomné s programem zasedání, vč. návrhu na doplnění (nový bod 13). Starosta 
požádal zastupitelstvo o schválení takto doplněného programu.  

Usnesení č. 3/1/2023  
Zastupitelstvo schvaluje program zasedání, vč. navrženého doplnění. 

Hlasovalo:  
pro – 7 
proti – 0  
zdržel se – 0  
 
 

2) Jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu 

Starosta jmenuje zapisovatelkou paní Zuzanu Kejřovou a ověřovateli zápisu  
Mgr. Pavla Kavalíra a pana Karla Pavliše. 

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 
 
 

3) Kontrola zápisu č. 2/2022, vč. souhrnu usnesení  

Starosta Karpíšek seznámil přítomné se zápisem č. 2/2022 a konstatoval, že nebyly 
doručeny žádné písemné připomínky a připomínky neuplatnil ani nikdo z přítomných.  

Usnesení č. 3/2/2023 

Zastupitelstvo schvaluje Zápis č. 2/2022, vč. Souhrnu usnesení, bez připomínek. 

Hlasovalo:  
pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 
 
 

4) Rozpočtové opatření č. 6/2022 

Paní účetní a správkyně rozpočtu, Martina Pultrová, seznámila zastupitele 
s rozpočtovým opatřením č. 6/2022, které přijal starosta obce k 31. 12. 2022 na 
základě pověření zastupitelstva obce. Jedná se o úpravu schváleného rozpočtu v 
příjmech a ve výdajích, konkrétně jde o navýšení příjmů o částku 666 473,36 Kč a 
navýšení výdajů o částku 896 689,57 Kč. Podrobné rozpoložkování je k nahlédnutí u 
účetní obce a na elektronické úřední desce v sekci Rozpočet.  

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 

  



5) Informace o plnění rozpočtu k 31. 12. 2022 

Paní účetní a správkyně rozpočtu, Martina Pultrová informovala zastupitele o plnění 

rozpočtu k 31. 12. 2022. Příjmy činily 14 560 928,82 Kč na upravený rozpočet 

14 985 637,89 Kč, tj. plnění na 97,17 %. Výdaje činily 15 837 893,02 Kč na upravený 

rozpočet 17 153 211,09 Kč, tj. plnění na 92,33 %. Na všech účtech obce je uloženo 

8 015 431,30 Kč (včetně účtů stavebního spoření).  

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 

 

6) Projednání a schválení inventarizace majetku k 31. 12. 2022. 

Karel Pavliš, předseda inventarizační komise, seznámil zastupitelstvo  
s návrhem inventarizační zprávy. Zahájení inventur proběhlo 31. 12. 2022 a ukončeno 
bylo 27. 1. 2023. Komise ve složení Karel Pavliš (předseda), Zuzana Kejřová a Mgr. Ivana 
Kudrnáčová (členky) provedla za přítomnosti odpovědných osob řádnou fyzickou 
inventuru, případně inventuru dokladovou, veškerého majetku obce se závěrem, že 
inventarizační rozdíly nebyly zjištěny; majetek je řádně zabezpečen proti zcizení, je 
udržován v pořádku a ve stavu schopném provozu. Inventarizační komise při 
inventurách rovněž posoudila zbývající dobu životnosti majetku dle odpisového plánu 
a změny v době používání dlouhodobého majetku nejsou doporučeny.  

Usnesení č. 3/3/2023 

Zastupitelé schvalují inventarizační zprávu bez připomínek. 

Hlasovalo:  

pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

 

7) Žádost o pronájem obecního pozemku p.p.č. 504/5 v k.ú. Skalice u Smiřic 

Starosta seznámil zastupitele s žádostí o pronájem obecního pozemku p.p.č. 504/5 

v k.ú. Skalice u Smiřic, kterou doručili na obecní úřad manželé Kotlantovi ze Skalice. Na 

pozemku bude s vědomím obce a v souvislosti s výstavbou RD zřízen sjezd na místní 

komunikaci a zbývající část by chtěli Kotlantovi využívat jako zahradu. Na základě 

vyjádřeného souhlasu zastupitelů bude v souladu se zákonem o obcích zveřejněn 

příslušný záměr a na nejbližším zasedání zastupitelstva bude projednán případný 

pronájem, vč. schválení nájemní smlouvy. Pan zastupitel Kavalír navrhl při té příležitosti 

provést revizi nájemních smluv v dané lokalitě a sjednotit výši nájemného (resp. 

v některých případech převést smlouvy z bezplatné zápůjčky na formu nájmu). 

Usnesení č. 3/4/2023 

Zastupitelstvo schvaluje záměr pronájmu obecního pozemku p.č. 504/5 v k.ú. Skalice u 
Smiřic a ukládá starostovi obce zveřejnit záměr v souladu s požadavky zákona o obcích. 

 



Hlasovalo:  

pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Milan Karpíšek                                     Termín splnění: 30. 6. 2023 

 

8) Volba zástupce pro jednání s Mikroregionem Černilovsko na období 2023 – 2026 

Starosta, pan Milan Karpíšek, informoval zastupitele o nutnosti, v souvislosti s novým 
volebním obdobím, určit zástupce obce v DSO Mikroregion Černilovsko a navrhl jako 
zástupce svoji osobu. Zastupitelé jeho návrh podpořili. 

Usnesení č. 3/5/2023 

Zastupitelstvo deleguje pana Milana Karpíška jako zástupce obce Skalice v DSO 
Mikroregion Černilovsko na dobu volebního období 2022-2026. 

Hlasovalo:  

pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

 

9) Záměr bezúplatného převodu p.p.č. 104/2 k.ú. Číbuz mezi Českou republikou a obcí 
Skalice 

Starosta Karpíšek předložil zastupitelům záměr bezúplatného převodu p.č. 104/2 k.ú. 

Číbuz z majetku České republiky do vlastnictví obce Skalice. Jedná se o pozemek 

nacházející se v areálu zahrady Mateřské školy, Číbuz. Na části pozemku je umístěna 

ČOV. Pozemek je v novém územním plánu definován jako veřejná zeleň. Starosta již o 

věci jednal s pracovníky Státního pozemkového úřadu.  

Usnesení č. 3/6/2023 
Zastupitelstvo schvaluje záměr bezúplatného převodu pozemku p.č. 104/2 v kú. Číbuz 
z vlastnictví ČR do vlastnictví obce Skalice a ukládá starostovi, panu Milanu Karpíškovi, 
podat příslušnou žádost. 

Hlasovalo:  

pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Milan Karpíšek                                     Termín splnění: 30. 4. 2023 

 

10) Žádost o změnu využití p.p.č. 669 v k.ú. Skalice u Smiřic 

Starosta informoval zastupitele o žádosti o změnu využití p.p.č. 669 v k.ú. Skalice  
u Smiřic. Dle platného územního plánu se jedná o plochu zeleně soukromé a žadatel, 
pan Mgr. Daniel Kebis a firma SV majetková s.r.o. požadují změnit na plochu bydlení 



pro plánovanou výstavbu rodinného domu. Zároveň nabízí úhradu nákladů spojených 
se změnou územního plánu. 

Diskuse: 
V rámci diskuze vystoupil pan zastupitel Kavalír s tím, že navrhuje, s ohledem na to, že 
nový územní plán platí teprve několik měsíců, stanovit určité období (např. 2 roky), kdy 
budou moci občané podávat své podněty na změnu ÚP a vedení obce bude 
vyhodnocovat funkčnost nového územního plánu a poté se přistoupí ke komplexnější 
změně. Pan starosta Karpíšek také informoval o upozornění projekční kanceláře REGIO 
HK, která ÚP zpracovávala, že od nového roku platí nová vyhláška, která zavádí 
povinnost při jakékoliv změně ÚP převedení ÚP jako celku do nového formátu, což může 
jakoukoli změnu značně prodražit. Paní zastupitelka Ambrožová navrhuje nejprve 
prověřit podmínky udržitelnosti dotačních titulů, ze kterých byla tvorba ÚP hrazena tak, 
abychom předčasnou změnou územního plánu neporušili dotační pravidla a nemuseli 
dotace vracet, teprve poté se domluvit na dalším postupu. 

Usnesení č. 3/7/2023 

Zastupitelstvo neschvaluje návrh na pořízení změny Územního plánu Skalice spočívající 
ve změně využití pozemku p.č. 669 v k.ú. Skalice u Smiřic z plochy zeleň soukromá na 
plochu bydlení - v rodinných domech – venkovské s tím, že budou nejprve prověřeny 
podmínky udržitelnosti příslušných dotačních titulů a stanoveny podmínky provádění 
změn nového územního plánu. 

Hlasovalo:  

pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

 

11) Informace o výsledku Tříkrálové sbírky 2023 v obci Skalice 

Mgr. Pavel Kavalír informoval zastupitele o výsledku Tříkrálové sbírky 2023 v obci 

Skalice. Celkem byly zapečetěny 4 pokladničky, skupinky koledníků letos obešly 

postupně všechny tři vesnice a celkem bylo vybráno 20 130 Kč. Výtěžek byl předán 

Oblastní charitě Hradec Králové a je z velké části určen na výstavbu nového hospice ve 

Stěžerech. Pan zastupitel Kavalír poděkoval všem přítomným za podporu této již 

několikaleté tradice a vyzdvihl letošní hojné zapojení dětí zejména z Číbuze a ze Skalice. 

Díky patří zejména rodičům malých koledníčků.    

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 

 

12) Účast obce v kampani „Vlajka pro Tibet“. 

Starosta Karpíšek informoval zastupitele o každoroční žádosti spolku Lungta  
o projednání připojení se k mezinárodní kampani „Vlajka pro Tibet“ dne 10. 3. 2022 
jako připomínku 64. výročí povstání Tibeťanů proti čínské okupaci Tibetu, které bylo 
násilně potlačeno armádou Čínské lidové republiky a při němž zahynulo na 80 tis. 
Tibeťanů. Starosta vyzval zastupitele k hlasování, zda se ke kampani opět symbolicky 



připojit jako v předcházejících letech formou vylepení plakátu s Tibetskou vlajkou dne 
10. 3. 2023 na okno obecního úřadu. 

 

Usnesení č. 3/8/2023 

Zastupitelstvo schvaluje připojení se ke kampani „Vlajka pro Tibet“ formou vylepení 
plakátu s Tibetskou vlajkou dne 10. 3. 2023 na okno obecního úřadu. 

Hlasovalo:  

pro – 5 
proti – 0 
zdržel se – 2 (Karpíšek, Ambrožová) 

Plněním pověřen: Milan Karpíšek                                     Termín splnění: 10. 3. 2023 

 

13) Žádost organizace Senioři České republiky, z.s. o poskytnutí finančního příspěvku na 
činnost dle č.j. 100/2023/S 

Starosta informoval zastupitele o žádost organizace Senioři České republiky, z.s.  

o poskytnutí finančního příspěvku na činnost. Organizace žádá finanční příspěvek ve 

výši 6 000 Kč. Na rok 2023 má organizace v plánu 16 akcí, jako jsou například různé 

přednášky, zájezdy, turistika a jiné. Tyto akce navštěvuje cca 25 našich občanů, z toho 

15 občanů se aktivně zapojuje do činnosti organizace.  

Usnesení č. 3/9/2023 

Zastupitelstvo schvaluje poskytnutí finančního příspěvku organizaci Senioři ČR ve výši  
6 000,- Kč a ukládá starostovi Milanu Karpíškovi uzavřít s žadatelem darovací smlouvu. 

Hlasovalo:  

pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Milan Karpíšek                                     Termín splnění: 30. 4. 2023 

 

14) Diskuse 

a) seznámení zastupitelů s Protokolem o kontrole veřejného zdraví v MŠ 

Číbuz 

Starosta Karpíšek informoval zastupitele o lednové kontrole ze strany 

Krajské hygienické stanice, pobočky Náchod, v Mateřské škole, Číbuz, ze 

které vyplývá zjištění – současná kapacita sociálního zařízení neodpovídá 

počtu dětí v MŠ, z hlediska počtu umyvadel a toalet. Starosta sdělil, že 

podobné zjištění bylo konstatováno již při kontrole v roce 2016. Podle 

předběžné dohody s KHS by měla náprava spočívat v dodatečné instalaci 

1x výlevky, 3x umyvadel, 3x WC (případně 1x WC a 2x pisoár), 

pravděpodobně v přízemí budovy – v prostorách současné prádelny. Dále 



starosta sdělil zastupitelům, že instalatérská firma po shlédnutí a 

zmapování možných prostorů, potvrdila možnou instalaci požadovaných 

zařizovacích předmětů. Zastupitel Jaroslav Holeček konstatoval, že 

v případě udržitelnosti dosavadního počtu dětí v MŠ je potřeba požadavek 

KHS splnit. Současně zastupitelé souhlasí s navrženou úpravou. Pan 

zastupitel Kavalír opakovaně upozorňuje na nutnost zpracování komplexní 

studie na rekonstrukci budovy MŠ, která vykazuje i další nedostatky – např. 

nefunkční opatření na omezení zemní vlhkosti v prostorách tělocvičny, 

nevyhovující vytápění formou elektrických přímotopů a akumulačních 

kamen apod. Je jistě žádoucí, aby došlo ke snížení energetické náročnosti 

stavby. Mělo by jít o jednoznačnou prioritu současného vedení obce. 

Zásahy ad hoc, které se na základě zjištění podobných kontrol provádějí 

mohou v budoucnu potřebnou rekonstrukci komplikovat. Např. 

v prostorách prádelny se zvažovalo zřízení přímého východu na zahradu 

školky, což by zvýšilo bezpečnost dětí a zlepšilo komfort učitelek. 

 

b) informace o plánované uzavírce části silnice III/29913 a objízdných 

trasách 

starosta Karpíšek informoval o plánované uzavírce části silnice III/29913 ve 

staničení 0,000 až 1,812 km – jedná se o část silnice v Lochenicích 

z křižovatky se silnicí I/33 (Jaroměř-HK) směrem na Předměřice nad Labem 

z důvodu akce „Silnice III/29913 Lochenice – průtah“. Uzavírka platí od 20. 

3. 2023 do 30. 1. 2023. Nebude tedy možné se dostat ze Skaličky přes 

Lochenice ve směru na Předměřice, Hradec Králové či Jaroměř; 

 

c) různé 

- pan zastupitel Kavalír navrhl v kulturním sále nově opraveného 
obecního domu ve Skalici 132 uspořádat výstavu fotografií, které 
pravidelně zveřejňuje jedna z občanek Skaličky na facebookovém profilu 
„Obec Skalice, Skalička u Smiřic“; 

- dále pan zastupitel Kavalír navrhuje, aby zdejší myslivci provedli instalaci 
dřevěných odpočívadel pro dravce podél obnovené polní cesty vedoucí 
od MŠ Číbuz směrem na Smiřice pro zabránění nasedávání ptáků  
na nedávno vysazené ovocné stromy; 

- pan starosta Karpíšek informoval o probíhajících opravách lamp 
veřejného osvětlení a pracích na odstranění závady místního rozhlasu 
pro místní část Číbuz; 

- pan Koníř se dotázal, kdy bude zprovozněno sběrné místo ve Skalici, 
které sliboval předchozí starosta – jedná se o dvůr obecního objektu č.p. 
2 ve Skalici (bývalý Holečkův statek); pan zastupitel Kavalír sdělil, že je 
třeba nechat vyvézt obecní kontejnery, které byly pro tento účel 
vytipovány (2 vanové modré ocelové kontejnery) s tím, že jeden 
kontejner bude umístěn na sběrném místě a druhý bude uskladněn  
u firmy Marius Pedersen, v okamžiku naplnění kontejneru ve Skalici 
bude povolána svozová firma, která doveze z Rychnovku prázdný 



kontejner a plný odveze k vyprázdnění a uložení do Rychnovku atd., 
takto je režim se svozovou firmou již předběžně domluven, nyní je třeba 
ještě nastavit provozní řád sběrného místa a pak je možné vše spustit. 

- Ze stran přítomných občanů zazněl dotaz, zda mohou vyvážet klestí, 
nebo okleštěné větve ze stromů na místo pálení čarodějnic ve Skaličce. 
Starosta odpověděl, že ano. Obec vlastní novou štěpkovačku, která je 
určená ke štěpkování tohoto dřevitého odpadu,  a tím se ulehčí práce 
při pálení většího množství dřeviny při čarodějnicích. Štěpku si občané 
mohou odebrat pro svoji potřebu. Pan Karel Pavliš navrhl, že se zeptá 
jedné firmy, zda by celou stávající hromadu dřeviny neseštěpkovala. 

Zastupitelé berou informace na vědomí. 

 

15) Závěr  

Starosta Milan Karpíšek ukončil zasedání ve 19.48 hodin. 

 

Zapsala: Zuzana Kejřová   Ověřovatelé zápisu:  Mgr. Pavel Kavalír 

         

Karel Pavliš 
 

Starosta: Milan Karpíšek   

Skalice 24. 2. 2023 


